
 

 

Zapisnik redne letne skupščine Društva novinarjev Slovenije  

Ljubljana, 28. septembra 2022 

  

Predsednica Društva novinarjev Slovenije Petra Lesjak Tušek je z uvodnim nagovorom otvorila letno 

skupščino DNS in preverila sklepčnost skupščine. Po izdanih glasovnicah je skrbnica članstva 

ugotovila, da je prisotnih 441 oziroma 57 odstotkov glasov od 771 vseh z glasovalno pravico. Na 

podlagi ugotovljene sklepčnosti skupščine je predsednica predlagala izvolitev Maje Grgič za delovno 

predsednico skupščine.  

  

Sklep: Za delovno predsednico skupščine je izvoljena Maja Grgič.  

  

Za: 441 

Proti: 0  

Vzdržanih: 0  

  

Delovna predsednica Maja Grgič je predlagala sprejem dnevnega reda.  

  

Za: 441  

Proti: 0  

Vzdržanih: 0  

  

Sklep: Sprejet je bil predlagani dnevni red redne skupščine 2022.  

1. Izvolitev delovnega predsednika skupščine 

2. Izvolitev tričlanske komisije za štetje glasov in dveh overovateljev zapisnika 

3. Poročilo predsednice Društva novinarjev Slovenije o delu v letu 2021 

4. Poročilo predsednice Novinarskega častnega razsodišča za leto 2021 

5. Poročilo nadzornega odbora o poslovanju DNS v letu 2021 



 

 

6. Sprejem sprememb statuta Društva novinarjev Slovenije 

7. Vloga aktivov in nepovezanih članov pri delovanju društva 

8. Razno 

  

Ad 1/  

Delovna predsednica je v izvolitev predlagala tričlansko komisijo za štetje glasov in dva overovatelja 

zapisnika, in sicer:  

  

Sklep: Tričlansko komisijo za štetje glasov sestavljajo Nevenka Dobljekar, Marta Razboršek in Vesna 

Martinec. Za overovatelja zapisnika skupščina izvoli Gašperja Andrinka in Tatjano Pirc.    

  

Za: 441  

Proti: 0  

Vzdržanih: 0  

  

Ad 2/  

Delo Društva novinarjev Slovenije v letu 2021 je predstavila predsednica Petra Lesjak Tušek. 

Povzela je pisno poročilo, ki so ga člani že prejeli v gradivu za skupščino. Izpostavila je kampanjo Za 

obSTAnek, v kateri je društvo zbralo 387.323,94 evra za pomoč Slovenski tiskovni agenciji. Povedala 

je, da smo v poročilu opisali tudi projekte, ki so postali pomemben del delovanja in financiranja 

društva. Med rezultati projekta Zaščita nadzorne vloge civilne družbe in novinarjev v Sloveniji je 

ključna vzpostavitev platforme za popisovanje napadov na novinarje v Sloveniji, čeprav bi si želeli,  

da bi novinarji bolj dosledno prijavljali napade. 

 

Tjaša Škamperle je ob tem vprašala, ali pod definicijo napada, ki je ustrezen za prijavo na 

platformo, spadajo tudi napadi na uredniško avtonomijo, ki se dogajajo na RTV Slovenija. Špela 

Stare je pojasnila, da je platforma narejena za napade od zunaj in ni bila predvidena za konflikte 

znotraj uredništev ali z vodstvom, za delovnopravne spore. V primeru RTV Slovenija smo ocenili, da 

gre kljub vsemu za zunanji pritisk in ne klasične konflikte znotraj uredništev ali z vodstvom. Gre za 

politični prevzem, nadaljevanje pritiskov iz časa prejšnje vlade. Zato smo nekatere primere z RTV 

že uvrstili na platformo, smo jih pa tudi združevali, ni čisto vsak primer posamično zabeležen. Špela 

Stare je znova poudarila tudi, da v sklopu projekta ponujamo eno uro brezplačne pravne 

pomoči/svetovanja napadenim novinarjem.  

https://novinar.com/wp-content/uploads/2021/03/Porocilo-o-dejavnosti-DNS-2021.pdf


 

 

 

Miran Korošec je vprašal, ali je DNS katerega od teh napadov prijavilo pristojnim organom, kot je 

policija, saj si napadeni morda ne upa, ker se boji povračilnih ukrepov. Špela Stare pojasni, da mora 

ovadbo za kaznivo dejanje podati napadeni, da pa je društvo podalo ovadbo v primeru Norme Brščič 

zaradi razpihovanja sovraštva in nestrpnosti. Napadenim najprej svetujemo mi, potem jih usmerimo 

na odvetniško pisarno, kjer potem pretehtajo, ali je primer zrel za kazensko ovadbo. Težava je, da 

se tudi v primeru prijav ne zgodi nič, še posebej v primeru žalitev, so pa tudi v primeru groženj 

kriteriji zelo strogi. Po uradni dolžnosti tega ne preganjajo. 

 

Mojca Zorko se je še enkrat zahvalila vsem za podporo Slovenski tiskovni agenciji v preteklem letu. 

Povedala je tudi, da se agencija počasi (kadrovsko) postavlja na noge, je pa to dolgotrajen proces.  

 

Za: 441 

Proti: 0  

Vzdržanih: 0  

  

Sklep: Skupščina se seznanja in sprejema poročilo o delu upravnega odbora v letu 2021.  

 

Ad 3/ 

Tatjana Pirc je predstavila poročilo Novinarskega častnega razsodišča. V zadnjem letu se je trend 

upadanja števila pritožb ustavil, kar je pozitivno. Povedala je, da trenutne razmere v novinarstvu in 

širše vplivajo na delo NČR, člani so preobremenjeni in težje najdejo čas še za udejstvovanje v NČR. 

Opozorila je na neodzivnost nekaterih novinarjev in urednikov, ki bi morali odgovarjati na pritožbe. 

Znova je ponovila, da bi bilo dobro, da bi mediji objavljali razsodbe, kar bi bil pomemben del 

medijske vzgoje oziroma opismenjevanja. Izpostavila je, da večina spletnih medijev še vedno ne 

objavlja popravkov transparentno, kot to narekuje 16.a člen Kodeksa novinarjev Slovenije. Na 

promociji NČR bi bilo treba še delati, več bi morali govoriti o kodeksu. Zahvalila se je vsem 

članicam in članom NČR, ki si vzamejo čas za pripravo predlogov, za razprave, zahvalila se je tudi 

Špeli Stare, ki je motor NČR.  

 

Maja Grgič je dodala, da se verjetno vsi strinjamo, da bi se bilo treba večkrat pogovarjati o kodeksu 

in razčiščevati dileme. Prisotni na skupščini so dali tudi nekaj predlogov za promocijske materiale 

za kodeks in NČR. 

 

Za: 441 

https://novinar.com/wp-content/uploads/2019/09/Poročilo-NČR-za-leto-2021.pdf


 

 

Proti: 0  

Vzdržanih: 0  

  

Sklep: Skupščina se seznanja in sprejema poročilo o delu Novinarskega častnega razsodišča v letu 

2021.  

   

Ad 4/  

Poročilo NO je predstavila predsednica nadzornega odbora Meta Verbič.  

  

Razprave k poročilu NO ni bilo.  

  

Za: 441  

Proti: 0  

Vzdržanih: 0  

  

Sklep: Skupščina sprejema poročilo Nadzornega odbora DNS o poslovanju društva v letu 2021.   

  

Ad 5/  

Spremembo statuta je predstavila Maja Grgič. Povedala je, da se 8. člen statuta spremeni tako, da 

novi člani v prvem letu članstva plačujejo znižano članarino. 

 

Novi 8. člen se glasi: 

Višino članarine določa skupščina DNS. Člani v prvem letu članstva, upokojeni člani in člani študenti 

plačujejo znižano članarino.  

Postopek in natančnejša merila za sprejem v članstvo določa Pravilnik o sprejemanju in prenehanju 

članstva v Društvu novinarjev Slovenije. 

 

Emil Lukančič Mori je povedal, da se ob tem sprašuje, kaj je sploh kriterij, da si novinar in član 

DNS. Mojca Zorko je pojasnila, da je upravni odbor v preteklih letih nekatere kandidate tudi zavrnil, 

ker niso izpolnjevali pogoja, da se morajo preživljati z novinarstvom. Dodala je, da z znižanjem 

članarine želimo pritegniti ljudi, da se sploh včlanijo v društvo. Velik motivacijski moment je ravno 

članarina, ki je nekateri ne želijo plačevati. Ko so že včlanjeni, jih je lažje zmotivirati. Namen je 

mlade novinarje čim prej pritegniti v novinarsko skupnost, saj so veliki individualisti, če pa želimo, 

da cehovsko društvo deluje, potrebujemo tudi čim več aktivnih (mladih) ljudi. 

 

https://novinar.com/wp-content/uploads/2019/09/Poročilo-NO-DNS-za-leto-2021.pdf


 

 

Maja Grgič je dodala, da bi se mladi morali zavedati, da je društvo zaenkrat reprezentativna 

organizacija, ki lahko vpliva in izraža stališča širše. Mladi so tisti, ki si bodo morali zagotavljati 

ustrezne pogoje za delo, društvo pa je kanal, s katerim lahko nekaj dosežejo. 

 

Za: 439 

Proti: 1 

Vzdržanih: 1 

 

Sklep: Skupščina z 99,5 odstotki glasov sprejema predlagano spremembo statuta.  

  

Ad 6/  

Petra Lesjak Tušek je povedala, da je upravni odbor na seji razpravljal o tem, kako bi bili 

nepovezani člani bolje zastopani. Ena plat je pasivizacija aktivov, druga pa sistem prenosa glasov na 

aktive, ker sicer ne bi bili sklepčni. Tatjana Pirc je vprašala, ali obstaja možnost, da bi ustanovili 

aktiv nepovezanih. Špela Stare in Anastazia Stepić sta pojasnili, da je pri tem težava, da so ti člani 

zelo razkropljeni. Lahko bi morda uspeli povezati tiste, ki so zaposleni v medijih, ki sicer imajo 

aktive, a v te niso včlanjeni (npr. TV Slovenija), še vedno pa ostaja težava, kaj narediti s tistimi, ki 

prihajajo iz manjših medijev in aktiva nimajo. Gašper Andrinek je predlagal ustanovitev novih 

regijskih aktivov (npr. primorski, gorenjski, osrednjeslovenski, novomeški). Miran Korošec je delil 

izkušnjo aktiva Celje, ki je v izvršnem odboru v preteklosti vedno imel predstavnika t. i. 

nepovezanih, zdaj pa morajo prositi ljudi, da sploh kandidirajo za izvršni odbor. Teritorialno 

organizirani aktivi bi morali biti tudi neformalna podružnica ljudi na terenu. Tjaša Škamperle je 

predlagala, da bi društvo spodbudilo nepovezane člane na podoben način, kot je spodbudilo 

vzpostavitev aktiva ustvarjalcev programa Radia Koper. 

 

Maja Grgič je znova poudarila, da društvo ne more (več) igrati na karto skupnosti, ampak na karto 

tega, da gre za reprezentativno organizacijo, ki mora takšna ostati, da lahko ohrani vpliv in doseg. 

Tudi izobraževanja ne pritegnejo tistih, ki še niso v društvu.  

 

Tatjana Pirc je izpostavila, da se v največjih težavah (primer STA in RTV Slovenija) pokaže, kako 

pomembna sta društvo in sindikat. Emil Lukančič Mori je pripomnil, da so bile tudi pri ostalih 

medijih težave, a da nihče iz DNS ni posredoval. Mojca Zorko je odgovorila, da društvo ne more 

povoziti želje aktiva medija, ki je v težavah, in da ne moremo ničesar narediti, če nimamo 

informacije. 

 



 

 

Špela Stare je dodala, da nečlani lahko društvo podprejo z namenitvijo enega odstotka dohodnine. 

Najslabše je, če teh sredstev ne namenimo nikomur in se vrnejo v proračun. Predlagala je, da 

pripravimo navodila za predsednike aktivov za donacije dohodnine, jim pošljemo obrazce, oni jih 

razdelijo članom, potem pa zberejo in predajo društvu, ki jih nato pošlje na Furs. 

 

Na vprašanje, kako nagovoriti člane, ki niso povezani, je Hana Radilovič odgovorila, da bi mogoče 

lahko igrali na karto, kaj se da kolektivno doseči na državni ravni. Petra Lesjak Tušek je predlagala, 

da bi nepovezanim poslali mail, da smo razmišljali o tem, kako bi bilo bolje zastopani znotraj 

društva, in jim predstavimo idejo o dodatnih regijskih aktivih. 

 

Sklep: Skupščina je opravila razpravo o tej točki dnevnega reda. 

 

Ad 7/  

Razprave pod točko razno ni bilo. 

  

  

Zapisala: Špela Stare  

  

V Ljubljani, 30. septembra 2022  

  

Overovatelja:  

  

Gašper Andrinek     Tatjana Pirc 

Podpis:       Podpis: 

 

 


